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Նախքան սեպտեմբերերեքյան հայտնի հայտարար թյ նը՝ բազմիցս արձանագրվել է, որ ԵՄ Արևելյան
գործընկեր թյան շրջանակներ մ բարեփոխ մների իրականացման տեմպով և որակով Հայաստանն առաջ էր
անցել ծրագրի մասնակից մյ ս երկրներից, այդ թվ մ՝ Վրաստանից: Այժմ մեր հարևանն արդեն ստորագրել է
Ասոցացման համաձայնագիրը, իսկ Հայաստանը դեգեր մ է Մաքսային մի թյ ն/Եվրասիական տնտեսական
մի թյ ն տանող ճանապարհին: Իրականացվող բարեփոխ մների ազդեց թյ նը տնտես թյան վրա ակնառ
երև մ է: Թեև նախորդ տարիներին ՎրաստանըՀՆԱ-ի աճի ց ցանիշով զիջ մ էր Հայաստանին, այս տարի արդեն
իրավիճակը փոխվել է: Պաշտոնական վիճակագր թյամբ՝ մեր հարևանն այս տարի ավելի քան 2 անգամ ավելի
արագ է աճ մ (2014 թ. առաջին եռամսյակ մ՝ 7.1%), քան մենք (3.1%):

«Ապավեն» ընկեր թյան գլխավոր տնօրեն Գագիկ Աղաջանյանը, ով ակտիվ բիզնեսով է զբաղվ մ նաև
Վրաստան մ, 168.am-ի հետ զր յց մ չհամաձայնեց, որ տնտեսական աճն  երկրների քաղաքական
կողմնորոշ մները փոխկապակցված են: Ըստ նրա՝ դրանք իրար կապելն այժմ ճիշտ չէ, քանի որ ո´չ Հայաստանի՝
ԵՏՄ-ի, ո´չ էլ Վրաստանի՝ ԵՄ-ի ընտր թյ նը դեռևս ոչ մի զգալի փոփոխ թյ ններ չեն բերել. «Քաղաքական այդ
որոշ մներն առայժմ տնտես թյ նների վրա չեն արտացոլվել: Տնտես թյան վրա արտացոլման առաջին
արդյ նքները կարող ենք ակնկալել ոչ շ տ, քան մեկ տարի անց: Ես չեմ կարծ մ, որ դա պայմանավորված է
երկրների քաղաքական ընտր թյամբ: Իսկ թե ինչ  է այդպես եղել, որ մենք այդպիսի զարգաց մ նենք,
Վրաստանն այդպիսի, դա ավելի խորը տնտեսական գնահատականի կարիք նի»:

Հարցին, թե ո՞ր երկիրն ավելի շ տ կզգա իր ընտրած ինտեգրման ազդեց թյ նն իր վրա, Գ.Աղաջանյանը
պատասխանեց. «Վրաստանն արդեն ստորագրել է, իսկ մենք դեռ ոչ: Վրաստանն օրենսդրական
փոփոխ թյ ններնէ փորձ մ իրականացնել, որ ի սկզբանե արդեն ան մ էին, քանի որ գիտեին ր են գն մ,
իսկմեզ մոտ 180 աստիճանի փոփոխ թյ ն տեղի ենցավ և պետք է ամեն ինչ  համապատասխանեցվիՄՄ
պահանջներին, որ հետո զգանք այդ ազդեց թյ նը մեզ վրա»:

Ըստ նրա՝ ԵՏՄ հետ բանակց թյ նների արդյ նք մ բացառ թյ նների ց ցակի մեջ հայտնված ապրանքները, որ
մաքսատ րքերի փոփոխ մից դեռևս զերծ են մնալ , դրանք այնքան վճռորոշ նշանակ թյ ն կարող են
նենալ,որ Հայաստանի տնտես թյան ինտեգր մը ԵՏՄ-ին ավելի շատ կհամարվի ֆորմալ, ավելի շատ

քաղաքականապես, քան՝ տնտեսապես. «Եվ մենք, միևն յնն է, ինչպես մեր տնտես թյ նը վարել էինք նախկին մ,
մոտավորապես այդպես էլ դեռ կվարենք, քանի դեռ այդ 800 ապրանքատեսակները որպես բացառ թյ ն կլինեն:
Դրանք կենսական նշանակ թյ ն նեցող ապրանքներ ենև, եթե դրանց վրա չի տարածվ մ, մյ սների
մաքսատ րքի փոփոխ թյ նը պետք է էական ազդեց թյ ն չգործի: Իհարկե, կարող են լինել փոփոխ թյ ններ,
բայց այդ բացառ թյ նները մեզ ավելիզերծ կպահեն այն ակնկալվող փոփոխ թյ ններից, չեմ զ մ դրական կամ
բացասական գնահատական տալ, համենայն դեպս ավելի հեռ  կպահեն փոփոխ թյ ններից, քան Վրաստան մ
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դրանք կարող են տեղի նենալ, որովհետև այստեղ բացառ թյ նների մասին ընդհանրապես չեն խոս մ: Այստեղ
պետք է զ տ եվրոպական չափորոշիչներով փոփոխ թյ ններ իրականացնեն: Այնպես որ, վրացիներն ավելի շ տ
կզգան»:

Վերջին շրջան մ հնչող կարծիքներին ի պատասխան, որ Վրաստան մ իրավիճակը փոխվել է դեպի վատը, կրկին
գլ խ է բարձրացն մ կոռ պցիան, Գ. Աղաջանյանը հայտարարեց. «Ես այժմ գտնվ մ են Թբիլիսի մ, որտեղ բացի
բարեկամներից  ընկերներից նաև բիզնեսներ նեմ, և ես դա չեմ զգացել: Չի զգացվել դա իմ բիզնեսների վրա, չեմ
զգացել դա և որպես շարքային քաղաքացի, որ փողոցներ մ երթևեկ մ է, շփվ մ է իշխան թյան տարբեր
ատյանների, տարբեր մարմինների՝ հարկային կամ մաքսային, հետ: Ես նման բան չեմ զգ մ: Ես կարծ մ եմ, որ դա
ավելի շատ չար լեզ ներն են տարած մ, որովհետև այն, ինչ Վրաստանը Սահակաշվիլիի ժամանակ ձեռք բերեց,
այնքան էլ հեշտ չի կարող հրաժարվել դրանից: Ն յնիսկ եթե կգտնվեն ժեր, որ դրա դեմ կպայքարեն, իներցիայի
ժը դեռևս թ յլ չի տալիս: Միգ ցե, եթե շար նակվի, մի քանի տարի հետո կզգանք, համենայնդեպս, ես դա չեմ

զգ մ այժմ, իսկ ես առնչ թյ ն  շփ մ նեմ այն բոլոր կառ յցների հետ, որտեղ կոռ պցիան պետք է
արտահայտված լինի»:

http://168.am/2014/09/17/406641.html
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